

浙江农林大学学报

Zhejiang Nonglin Daxue Xuebao

2022年12月20日

第39卷 第6期

目 次

林木分子育种专题（特邀主编：卢孟柱）

DNA拓扑异构酶基因 *PagTOP2b* 对银腺杨‘84K’生长发育的影响 郭雅琨, 赵岩秋, 杜娟, 卢孟柱(1155)
过氧化物酶基因 *PagPRX19* 对银腺杨‘84K’耐盐性的影响 黄清晨, 赖建新, 黄李超, 卢孟柱(1163)
闽楠 PLR 基因家族鉴定及响应激素的表达分析 王倩清, 张毓婷, 张俊红, 刘慧, 童再康(1173)
光皮桦 AP2/ERF 基因家族鉴定与表达分析 黄奕孜, 钱旺, 邱姗, 王文新, 黄华宏, 林二培(1183)
巨桉 *EgrCIN1* 响应非生物逆境的分析 李芳燕, 夏晓雪, 吴梦洁, 洪家都, 程龙军(1194)

研究论文

陆地棉磷高效基因 *GhMGD3* 的克隆与表达分析 孟超敏, 耿翡翠, 卿桂霞, 周佳敏, 张富厚, 刘逢举(1203)
浙江广义乌蔹莓属植物的分类研究 谢文远, 鲁益飞, 陈征海, 金孝锋(1212)
不同种源蒙古栎种子表型性状的多样性 任俊杰, 庞新博, 刘昭阳, 李静雅, 张婉莹, 尹书乐, 王利兵, 李迎超(1221)
铁线莲栽培品种观赏性综合评价体系的建立与应用 邵伟丽, 廖娣华, 刘志高, 申亚梅, 董彬, 杨丽媛(1229)
生长季刺槐树干液流昼夜变化特征及其对气象因子的响应 张荣, 毕华兴, 焦振寰, 王宁, 赵丹阳, 云慧雅, 黄靖涵(1238)
光强和氮素对紫茎幼苗光合特性的影响 张婷宇, 张明如, 李清香, 赵楠楠, 万琦, 蔡益杭(1247)
黄山松人工林林分空间结构对林下植物多样性的影响 吕康婷, 张二山, 李思颖, 靳姗姗, 周梦丽, 闫东锋(1257)
浙江凤阳山不同海拔常绿阔叶林土壤微生物特征 何柳, 曹敏敏, 鲁建兵, 郑翔, 刘胜龙, 姜姜(1267)
酸雨类型转变对杉木林土壤养分特征和微生物量碳氮的影响 陈美玲, 刘鑫, 陈新峰, 孟苗婧, 张金池, 聂晖, 曾婧祎, 谢德晋(1278)
毛竹林皆伐和剩余物保留对土壤质量的影响 刘宗悦, 吕时新, 徐钧杰, 陈旭, 楼一恺, 祁祥斌, 余树全(1289)
休闲农业旅游背景下浙江省水改旱土壤有机碳的时空分异 杨东伟, 张建强, 黄学彬, 章明奎(1296)
河南省柿主产区土壤重金属污染及其生态风险分析 金钰, 叶令帅, 李华威, 黄琳, 李臻渊, 樊雄飞, 张春玲, 傅建敏, 刁松峰(1303)
碳氮培养条件下伊氏杀线虫真菌的代谢组研究 李兴鹏, 张杨, 王瑞珍, 董雷鸣(1313)
秀珍菇采后病原菌的鉴定及精油防治 章奕, 崔杰, 何若铭, 何志平, 刘兴泉, 时浩杰(1321)
基于机载激光雷达点云的桉树林分蓄积量估算模型构建 邓焯, 李斌, 范光鹏, 赵天忠, 于永辉(1330)
北京市核心区洋白蜡行道树健康评价及影响因素 王琰, 余韵, 刘勇, 王开勇, 周晓杰, 王洋(1340)
面向 Sentinel-2A 影像的大理市土地利用分类方法适用性研究 贾玉洁, 刘云根, 杨思林, 王妍, 张超, 徐红枫, 郑淑君(1350)
杭州市绿地中常见园林树种果实引鸟特征研究 金秋爽, 朱浩, 王爽, 李坤, 陈曦, 赵宏波, 叶可陌(1359)

文献综述

土壤盐分空间异质性成因及对植物生长影响研究进展 王璐, 李乐乐, 赖梦霞, 杜长霞, 樊怀福(1369)
挥发性有机化合物在植物适应胁迫及生理生态中的作用 胡书婧, 张汝民(1378)
《浙江农林大学学报》稿约 (1388)
《浙江农林大学学报》2022年第39卷总目次 (I)

第39卷 终

Contents

Effects of DNA topoisomerase *PagTOP2b* on growth and development of poplar ‘84K’ GUO Yakun, ZHAO Yanqiu, DU Juan, et al. (1155)

Effects of peroxidase gene *PagPRX19* on salt tolerance of poplar ‘84K’ HUANG Qingchen, LAI Jianxin, HUANG Lichao, et al. (1163)

Identification of PLR gene family and expression of responsive hormones in *Phoebe bournei* WANG Qianqing, ZHANG Yuting, ZHANG Junhong, et al. (1173)

Identification and expression analysis of AP2/ERF gene family in *Betula luminifera* HUANG Yizi, QIAN Wang, QIU Shan, et al. (1183)

Response of *Eucalyptus grandis* *EgrCIN1* to abiotic stress LI Fangyan, XIA Xiaoxue, WU Mengjie, et al. (1194)

Cloning and expression of phosphorus efficient gene *GhMGD3* in *Gossypium hirsutum* MENG Chaomin, GENG Feifei, QING Guixia, et al. (1203)

Taxonomic study of *Cayratia* s.l. from Zhejiang, China XIE Wenyuan, LU Yifei, CHEN Zhenghai, et al. (1212)

Diversity of phenotypic characters of *Quercus mongolica* seeds from different provenances REN Junjie, PANG Xinbo, LIU Zhaoyang, et al. (1221)

Establishment and application of comprehensive evaluation system for ornamental quality of *Clematis* cultivars SHAO Weili, LIAO Dihua, LIU Zhigao, et al. (1229)

Diurnal and nocturnal changes in stem sap flow of *Robinia pseudoacacia* during growing season and its response to meteorological factors ZHANG Rong, BI Huaxing, JIAO Zhenhuan, et al. (1238)

Effects of light intensity and nitrogen treatments on photosynthetic characteristics of *Stewartia sinensis* seedlings ZHANG Tingyu, ZHANG Mingru, LI Qingxiang, et al. (1247)

Effects of stand spatial structure on understory plant diversity in *Pinus taiwanensis* plantation LÜ Kangting, ZHANG Ershan, LI Siying, et al. (1257)

Soil microbial characteristics of evergreen broad-leaved forest at different altitudes in Fengyang Mountain, Zhejiang Province HE Liu, CAO Minmin, LU Jianbing, et al. (1267)

Effects of acid rain type change on soil nutrient characteristics and microbial C and N in the *Cunninghamia lanceolata* plantation CHEN Meiling, LIU Xin, CHEN Xinfeng, et al. (1278)

Effects of clear-cutting and harvest residue of *Phyllostachys edulis* forests on soil quality LIU Zongyue, LÜ Shixin, XU Junjie, et al. (1289)

Spatiotemporal differentiation of organic carbon in upland soils converted from paddy field under the leisure agriculture tourism background in Zhejiang Province YANG Dongwei, ZHANG Jianqiang, HUANG Xuebin, et al. (1296)

Soil heavy metal pollution and its ecological risk analysis in the main *Diospyros kaki* producing areas of Henan Province JIN Yu, YE Lingshuai, LI Huawei, et al. (1303)

Metabolome of nematicidal fungus *Esteya vermicola* in carbon and nitrogen culture LI Xingpeng, ZHANG Yang, WANG Ruizhen, et al. (1313)

Identification of postharvest pathogenic bacteria and the bacteriostasis of plant essential oil for *Pleurotus geesteranus* ZHANG Yi, CUI Jie, HE Ruoming, et al. (1321)

Estimation model of *Eucalyptus* stand volume based on airborne LiDAR Point Cloud DENG Zhuo, LI Bin, FAN Guangpeng, et al. (1330)

Health assessment and influencing factors of *Fraxinus pennsylvanica* in Beijing core area WANG Yan, YU Yun, LIU Yong, et al. (1340)

Applicability of land use classification method in Dali City based on Sentinel-2A image JIA Yujie, LIU Yungen, YANG Silin, et al. (1350)

Preference of birds to fruit characteristics of common landscaping trees in campus green spaces in Hangzhou JIN Qiushuang, ZHU Hao, WANG Shuang, et al. (1359)

Reviews

Research progress on the causes of spatial heterogeneity of soil salinity and its effects on plants’ growth WANG Lu, LI Lele, LAI Mengxia, et al. (1369)

Roles of volatile organic compounds in plant adaptation to stress and physiological ecology HU Shujing, ZHANG Rumin (1378)